
Verslag Algemene Ledenvergadering van 6 april 2024 
in het Openluchtmuseum Het Hooge Land in Warffum 
 
DOOR: WILMA DONDERGOOR 
 

1. Opening en welkom 
De voorzitter opent de vergadering, heet allen welkom en bedankt de afdeling Groningen voor de 
gastvrijheid. Ook welkom aan de andere molenverenigingen: De Hollandsche Molen, het 
Ambachtelijk Korenmolenaarsgilde en het Gild Fryske Mounders. 
Voor Erik Kopp is het een bijzondere ledenvergadering in verband met zijn vertrek als voorzitter. 
Staande worden de mensen herdacht die niet meer onder ons zijn. 
 

2. Verslag van de Algemene Ledenvergadering van 1 april 2023 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld met dank aan secretaris Tom Kreuning. 
 

3. Mededelingen van het bestuur 
a- Continuïteitscommissie 
Deze commissie treedt aan als het hele bestuur tegelijk uitvalt of wordt weggestuurd en heeft 
dezelfde rechten en plichten als het Gildebestuur. In de Opleidingsraad van 14 oktober 2023 is 
besloten, dat de voorzitters van Noord-Brabant, Noord-Holland en Groningen deze commissie 
vormen. De wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen (WBTR) vereist dat dit in de statuten is 
vastgelegd.  
b - Commissie Verbetering Opleiding (CVO) 
Deze commissie werkt samen met de Examencommissie van De Hollandsche Molen. Meer hierover 
bij agendapunt 10 a. 
c - Veiligheid 
Er zijn in 2023 zes ongevallen met materiële schade gemeld en dat is zorgelijk. De voorzitter geeft 
een opsomming van deze ongevallen. Met name met hijsmiddelen in een korenmolen zijn veel 
ongevallen geweest. Daarbij is ook lichamelijk letsel opgetreden. Samen met het Ambachtelijk 
Korenmolenaarsgilde en De Hollandsche Molen wordt onderzocht of er een (eendaagse) cursus 
Hijsmiddelen georganiseerd kan worden in de trant van de al bekende cursus Valbeveiliging. 
d - Organisatie rondom veiligheid 
Er zijn heel veel dingen goed geregeld de afgelopen jaren: valbeveiliging, bezoekersprotocol, 
calamiteiten/ongevallenplan, bliksemafleidercontrole en veiligheidscoaches. Deze onderdelen 
moeten goed verbonden worden en er moet meer uitwisseling van informatie zijn. Het bestuur 
werkt aan verbetering hierin. 
Het aanmelden van ongevallen loopt nog steeds goed. Er wordt gelukkig steeds vaker melding 
gemaakt van ongevallen en gevaarlijke situaties, de schaamte is voorbij. Ook het melden van bijna-
ongevallen is van belang. Daaruit kunnen belangrijke lessen getrokken worden. De voorzitter roept 
iedereen op te blijven melden.  
 

4. Jaarverslag 2023 
Enkele opmerkingen naar aanleiding van het Jaarverslag: 
a - Wij zijn bezig met een oud ambacht, maar wel steeds moderner en ook meer online. De 
vergadering van vandaag wordt gestreamd, zodat mensen vanuit huis mee kunnen kijken. Een 
ander voorbeeld is de online-weercursus. Deze kan tot twee weken na de uitzending nog bekeken 
worden op het YouTube-kanaal van het Gilde. 



b - Via het Engelse vlaggetje op de homepagina kunnen Engelstaligen nu informatie over het Gilde 
vinden. Zowel het Handboek Windmolenaar als het Handboek Watermolenaar zijn weer verbeterd 
en worden vertaald in het Engels. Het Handbook Watermiller is klaar en is te downloaden op de 
website en het Handbook Windmiller wordt later dit jaar verwacht.  
c - De Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed (RCE) vraagt voor de toekenning van hun subsidie een 
betere onderbouwing van de uren die besteed zijn aan instructie.  
 

5. Financieel verslag 
Penningmeester Geert Jonker geeft een toelichting op het financiële verslag. 
a - In de jaarcijfers zijn de uitgaven en inkomsten gesplitst weergegeven voor activiteiten voor de 
opleiding en bijzondere activiteiten (jubileum, vertaling Handboeken, enzovoorts). 
b - Het Gilde moet BTW afdragen aan de Belastingdienst, maar in 2023 hebben wij € 3.000 
teruggekregen. Het eerste kwartaal van 2024 is er een bedrag van € 1.500 teruggekomen van de 
Belastingdienst. 
c - Het Gilde kan financieel goed rondkomen. Besloten is dat voor 2024 alle bijdragen aan de 
afdelingen verhoogd worden met in totaal € 22.000 volgens de bestaande verdeelsleutel.  
d - De vertaling van de Handboeken heeft in 2023een grote wissel getrokken op de financiën. Dit 
komt omdat de RCE-subsidie voor de vertalingen al in 2022 ontvangen is.  
Het eindresultaat van 2023 is iets minder negatief dan in 2022.  
 

6. Verslag kascommissie 2023 
De kascommissie bestaande uit Carolien Pikkemaat, Michiel Baltussen en Ben van Roosmalen, 
heeft de boeken gecontroleerd en akkoord bevonden. Zij stellen de vergadering voor de 
Jaarrekening goed te keuren en het bestuur decharge te verlenen voor het gevoerde financiële 
beleid over 2023. De kascommissie, Piet van Doorn van de ledenadministratie en Andrien Muijsers 
van de boekhouding worden bedankt. De nieuwe kascommissie bestaat uit Carolien Pikkemaat, 
Ben van Roosmalen en Fred Bloemendaal. 
 

7. Begroting 2024 
De penningmeester geeft een toelichting op de Begroting voor 2024. 
Van nieuwe leden-in-opleiding wordt een opleidingsbijdrage gevraagd. De Handboeken zijn online 
te bestellen. Molenaars-in-opleiding krijgen € 55 korting op de Handboeken als ze deze als 
papieren versie bestellen. 
De vergadering gaat akkoord met de Begroting. 
 

8. Bestuursmutaties 
Voorzitter Erik Kopp is aftredend. Het bestuur stelt de vergadering voor Eelco van Norren te 
benoemen tot nieuwe voorzitter. Peet Wessels is aftredend en stelt zich herkiesbaar. 
Erik geeft een korte terugblik op de afgelopen jaren met als hoogtepunten de UNESCO-status en 
het jubileumjaar. Hij bedankt zijn medebestuursleden, de verschillende commissies, 
examencoördinator Wilma Dondergoor, alle zusterorganisaties voor de goede samenwerking en 
bovenal alle instructeurs en (stage)molenaars. (Zie deze terugblik op YouTube op 51 minuten.  
https://www.youtube.com/watch?v=hYcYTup5QEc&t=3255 ) 
Erik draagt de voorzittershamers over aan de nieuwe voorzitter, Eelco van Norren. Daarbij vertelt 
hij een kleine historie over deze hamer: die is gemaakt van een kam uit het luiwerk van 
korenmolen De Hoop in Beets, gesloopt in 1949. Met applaus wordt Eelco van Norren door de 
vergadering benoemd als nieuwe voorzitter van het Gilde van Molenaars. 
Eelco van Norren neemt vanaf nu de vergadering over van Erik Kopp en kondigt aan het bedanken 

https://www.youtube.com/live/hYcYTup5QEc?si=2gqfVbLfZyWFDHU8&t=3255
https://www.youtube.com/live/hYcYTup5QEc?si=2gqfVbLfZyWFDHU8&t=3255


van Erik als afsluiting van de agenda te doen. Hij geeft een korte terugblik op hoe hij in de 
molenwereld terecht is gekomen. (Zie YouTube op 1uur 15min:  
https://www.youtube.com/watch?v=hYcYTup5QEc&t=4553 ) 

 

9. Verenigingszaken 
a - De webshop is vernieuwd. De Handboeken, het nieuwe Hoofdstuk 8 over Het Weer, het 
jubileumboek, de vlaggen en de badges zijn daarop te bestellen. Een nieuwe kledinglijn is in 
bestelling. Deze komt binnenkort in de webshop. 
b - De Gildebrief heeft een nieuwe hoofdredactie bestaande uit Evert Verhoeven en Jannemieke 
Kroese. Voor de Gildebrief komt extra geld om deze nog mooier vorm te kunnen geven. 
c - Er zal meer aandacht voor Jong Ambacht zijn. Plannen die zij hebben zullen ontwikkeld worden. 

 

10. Opleidingszaken 
a - Commissie Verbetering Opleidingen (CVO) 
Het verbeteren van de opleiding lijkt wel een soort traditie. Johan van Dijk is de voorzitter van deze 
commissie en hij geeft een toelichting. De opdracht van de commissie is (voor nu) het verbeteren 
van de opleiding voor windmolenaar. Vorige week is er een enquête gestuurd aan de afdelingen 
met de vraag: wat hebben jullie als afdeling aan digitaal materiaal voorhanden en wordt dit ook 
gebruikt? De reacties worden gebundeld en gekeken wordt wat daar landelijk mogelijk mee 
gedaan kan worden. 
b - De Handboeken 
Deze worden vertaald in het Engels en er is een groep molenaars in Engeland die de Handboeken 
Wind- en Watermolenaar als basis gaat gebruiken voor de opleiding aldaar. De tekst en de 
tekeningen nemen zij over en zij gaan daar een boek van maken speciaal voor de Engelse situatie. 
De auteursrechten voor het gebruik ervan blijft bij het Gilde, waarvoor het Gilde een vergoeding 
krijgt. 
c - Digitaal maalboekje 
Onder leiding van Peet Wessels is hiervoor een werkgroep opgericht. In samenwerking met het 
Gild Fryske Mounders en Marloes Stofferis (lid van de Raad van toezicht van De Hollandsche 
Molen) wordt gekeken of een app mogelijk is waarin de uren bijgehouden kunnen worden. Voor de 
langere termijn kan het ook helpen bij de verantwoording van de subsidie van de RCE. Dat zal 
echter te lang duren, vandaar dat de afdelingen vanaf nu gevraagd zal worden bij de 
toelatingsexamens de praktijkuren te vermelden op het Examen Aanmeld Formulier. 
d - Jonge molenaars 
De leeftijdsgrens om in opleiding te gaan is een paar jaar geleden verlaagd naar 14 jaar. In de 
Opleidingsraad van 9 maart 2024 is besloten dat de overeenkomst met de instructeur vervalt. Er 
komt nu een brief waarin vastgelegd wordt welke taken een jonge molenaar-in-opleiding wel en 
niet mag doen. Deze is te downloaden op de website. Aan de afdelingen wordt gevraagd te 
bewaken dat de molenaar deze brief aan de ouders stuurt. In Limburg is er een initiatief geweest in 
de vorm van een handboek voor arbeidsomstandigheden. Een werkgroep onder leiding van Kees 
Kammeraat werkt dit handboek verder uit. 
 
11. Speelmolens 
Er is een plan uitgewerkt om jeugd onder de 14 jaar te betrekken bij molens. Dit initiatief wordt 
verder uitgewerkt door Gerard Troost (RCE), De Hollandsche Molen en het Gilde. 
De ambitie is dat er over twee jaar in elke afdeling een speelmolen staat waar de jeugd ‘lid kan 
worden van de molenaars-club’ en op deze molen kennis kan maken met het ambacht van 
molenaar. Er is al een soort bouwpakket klaar. Een oproep wordt gedaan aan de afdelingen om 

https://www.youtube.com/watch?v=hYcYTup5QEc&t=4553


hierover mee te denken. Zij kunnen zich melden bij de secretaris. 
 

12. Rondvraag. 

Nicole Bakker doet een oproep aan de molenaars en moleneigenaren om zich aan te melden voor 
de Nationale Molendagen op 11 en 12 mei 2024 in verband met het versturen van de posters, de 
presentjes, enzovoorts. Ze meldt dat de inschrijving van start is gegaan voor de VriendenLoterij 
Molenprijs van € 75.000 en dat bij het Molenfonds aanvragen gedaan kunnen worden voor een 
restauratie. Educatie is ook een onderdeel van het Molenfonds. Informatie hierover is te vinden op 
de website van De Hollandsche Molen. Daarnaast wordt er gewerkt aan een protocol voor het 
gebruik en onderhoud van de steenkraan. 
Geert Jonker vraagt of er een bedrag uitgegeven kan worden aan een speelmolen? Nicole Bakker 
geeft aan dat hier wel geld voor beschikbaar is uit het Jongerenfonds en dat er in samenwerking 
met de RCE naar fondsen gezocht gaat worden. 
Harrie Mühren vraagt aan Eelco van Norren wat voor hem succes over vijf jaar betekent. Eelco 
merkt op dat er te veel aspecten zijn om dit in één keer te kunnen beantwoorden. Als voorbeelden 
geeft hij aan: de verhoging van aantal leden tot boven 3.000, het kunnen laten voortbestaan van 
het vak van molenaar dat al zolang bestaat, het ervoor zorgen dat jonge mensen dit vak ook mooi 
gaan vinden en met passie gaan doen en het doorzetten van de verjonging. 
Paul Alkemade heeft twee vragen via de mail naar aanleiding van het punt uit het Jaarverslag dat 
er een toename is van vragen aan de vertrouwenspersonen over situaties tussen molenaar en 
bestuur. Is er naast aandacht voor lichamelijke veiligheid ook aandacht voor sociale veiligheid? 
Antwoord: Dat is een heel belangrijk thema.: je vertrouwd en veilig voelen op een molen is heel 
belangrijk. Ga het gesprek met elkaar aan als dat nodig is. Tweede vraag: er lijkt een toename in 
conflicten tussen bestuur en molenaar. Gaat het Gilde daar ook op inzetten? Antwoord: Het Gilde 
is een opleidingsinstituut voor molenaars en niet voor bestuurders en moleneigenaren. Voorlopig 
wordt hier geen beleid op ingezet. Wel staan de vertrouwenspersonen open voor het gesprek.  
 

13.  Afscheid van Erik Kopp als voorzitter 

Geert Jonker bedankt Erik namens alle molenaars uit het hele land voor zijn jarenlange inzet als 
voorzitter van het Gilde. Om in de molenwereld te blijven: er is een moment om de molen op te 
zeilen en een moment om af te zeilen, dat moment is nu gekomen. Geert geeft een korte terugblik 
op de afgelopen jaren, waarbij hij een aantal kwaliteiten van Erik naar voren haalt: begrip, beleid 
en beraad, durf en doorzetting, het delen van lief en leed, vuur en vlam, veiligheid en vertrouwen, 
voor wind en water, met ziel en zaligheid en bovenal: niet zonder humor. 
Kees Kammeraat stelt een veel voorkomende vraag bij examens: “Wat is wind?”  Wind is 
bewegende lucht. Hij geeft een opsomming van alles wat Erik in verband brengt met lucht: werken 
bij de marineluchtvaartdienst, bewegen in het Gilde als voorzitter, zeilen met een boot en werken 
met de wieken van de molen. Kees bedankt Erik voor het feit dat hij een nieuwe voorzitter heeft 
weten te vinden. 
Annemie Driessen blikt terug op de laatste vergadering van de Opleidingsraad: wat een sfeer en 
wat een harmonie. Prachtig om te zien. 
Peet Wessels dankt hem hartelijk voor alle steun, begeleiding en visie die hij gaf om de PR en 
Communicatie verder te ontwikkelen. Het affiche van Het jaar van de Molenaar hebben zij vaak 
samen onthuld. Namens het bestuur en alle leden van het Gilde biedt zij Erik een enveloppe aan 
met daarin een cadeaubon voor een verblijf in een Bed & Breakfast in een molen. 
Nicole Bakker bedankt Erik namens DHM voor de fijne samenwerking. Je leert elkaar vaak het 
beste kennen als het over niet-leuke dingen gaat. Namens DHM biedt zij een kleine attentie aan. 



Tom Kreuning spreekt de vergadering toe vanaf het secretariaat van het Gilde en leest een bericht 
voor van Piet Groot. Piet is een van de oprichters van ons Gilde en complimenteert het bestuur 
voor het vele werk dat wordt gedaan voor de molenaars. Tom heeft als langstzittend bestuurslid de 
hele periode met Erik Kopp uitgezeten en heeft grote waardering voor wat hij allemaal heeft 
gedaan voor het Gilde. Tom nodigt Erik en zijn vrouw Karin uit om als afscheid een keer te komen 
lunchen. Ook bedankte hij Robbert Meinders van de techniek voor de perfecte streaming. 
Tom meldt daarbij dat dit zijn laatste jaar als secretaris is en dat op zoek gegaan moet worden naar 
een nieuwe secretaris. Belangstellenden kunnen zich bij hem melden.  
Eelco van Norren bedankt Erik namens het hele bestuur. Met de uitdrukking “klap van de 
molen(aar)” wordt Erik - zoals altijd in zijn blauw geruite jasje – door de aanwezigen beplakt met 
gekleurde post-its met daarop hun wensen. (Bedanken van Erik vanaf 1 uur 56min: 
https://www.youtube.com/watch?v=hYcYTup5QEc t=6989 ) 
 

14. Sluiting 
De nieuwe voorzitter sluit de vergadering. 
De volgende Algemene Ledenvergadering zal zijn op 5 april 2025. 
 
Dit is de conceptversie, geredigeerd door bestuur, ter vaststelling op de komende Algemene 
Ledenvergadering.  

https://www.youtube.com/watch?v=hYcYTup5QEc%20t=6989

